

Appendix
(L.)
11th Jan.

Brought over,	£28797 7 2	£87627 15 10
The deficiency between the Appropriations and the Expenditure, during Sir J. C. Sherbrooke's Administration,	4735 19 8	
The Excess of the Expenditure beyond the votes and Appropriations for the years eighteen hundred and nineteen, eighteen hundred and twenty and eighteen hundred twenty one,	33576 10 9	
		£67109 17 7

Which shews the amount as stated by the Committee of Audit to be at the disposal of the Legislature,

The claim of Upper Canada for a proportion of duties according to the late agreement with that Province, if renewed on similar terms, would be for the Year 1819,	£716 16 3
Year 1820,	18362 10 10
Year 1821,	12875 1 9
	£38354 8 9

Lets an advance made to the Receiver-General of Upper Canada by Letter of Credit,

4000 0 0

Balance, £34354 8 9

On the second head of reference, to wit, The Claim for Interest on Army Bills, your Committee have diligently examined the several Acts of the Legislature that have reference thereto, also a copy of the Report of a Committee of the Executive Council on the same subject, submitted to this House on the thirteenth February eighteen hundred and nineteen by Message from His Grace the late Duke of Richmond then Governor in Chief, and are of opinion, that the Interest for which the Province became Accountable by the Act of the fifty second George the third, intituled, "An Act to facilitate the circulation of Army Bills" terminated on the seventh day of December one thousand eight hundred and fifteen, a Proclamation having been issued by the then Administrator of the Government, agreeably to the provisions of the fifth Section of the aforesaid Act, calling in the said Army Bills and determining the Interest thereon on that day.

Your Committee are the more confirmed in this opinion from the interpretation given to the said Act by the Inspector General of Public Accounts; the Interest on said Army Bills having been charged against the Provincial Revenue, up to the above mentioned period only, as a final settlement, and communicated by Message from His Excellency the then Governor in Chief. Therefore your Committee are of opinion that the claim of twenty five thousand nine hundred and seventeen pounds twelve shillings and four pence Sterling for arrears of Interest, is not founded, and ought not to be charged against the Revenue of this Province.

On the third and last head of reference, viz: The Message relating to an Indemnity for the Provincial Expenditure beyond the Appropriations since one thousand eight hundred and nineteen, your Committee cannot but view this application on the part of His Majesty's Representative as an honourable tribute to the great principle of the British Constitution extended to this Colony in the Act of the British Parliament constituting the Government thereof, that the public monies shall be applied in such manner only as directed by Law.

Your Committee will not recall to the House on this occasion the unfortunate misunderstandings which have prevented its Grants to His Majesty for the uses of the Province from having their full effect. The various items of Public Expenditure voted by the House, and the payment of which has been illegal, your Committee find to be forty seven thousand eight hundred and ninety four pounds two shillings and four pence: for this sum your Committee are of opinion that a Bill of Indemnity to the advisers of these payments and to the Receiver General who paid them ought to be introduced, and your Committee most respectfully suggest that a Vote similar to that of one thousand eight hundred and nineteen might be made for the year one thousand eight hundred and twenty, and included in the same Bill.

Your Committee are however of opinion that before proceeding to vote any Aid or Supply, it would be expedient, for the better securing the privileges of the House, and the rights of the subject, with reference to the past and present proceedings, and that they may at no time hereafter be drawn into precedent to declare,

First.—That the Application of any sum or sums of money already levied, or which hereafter may be levied on His Majesty's Subjects in this Province, otherwise than such application is or may be directed to be made by the express provision of Law, is a breach of the privileges of this House and subversive of the Government of this Province as established by Law.

Second.—That this House will hold personally responsible His Majesty's Receiver General of this Province, and every other person or persons concerned for all monies levied on His Majesty's Subjects in this Province, which may have legally come into his or their

Montans d'autre part	£28797 7 2	£87627 15 10
Déficit entre l'Appropriation et la Dépense durant l'Administration de Sir J. C. Sherbrooke,	4734 19 8	

L'excédant de la Dépense en sus des votes et de l'Appropriation pour les années mil huit cent dix-neuf, mil huit cent vingt et mil huit cent vingt-et-un,

33576 10 9

67109 17 7

Ce qui fait voir le montant tel qu'établi par le Bureau d'Audition, comme étant à la disposition de la Législature,

£20517 18 3

La réclamation du Haut-Canada pour une proportion des Droits, suivant le dernier accord provisionnel avec cette Province, s'il est renouvelé sur les mêmes conditions, seroit pour l'année mil huit cent dix-neuf

£7116 16 3

Pour l'année mil huit cent vingt,

18362 10 10

Pour l'année mil huit cent vingt-et-un,

12875 1 9

£38354 8 9

Moins l'avance faite au Receveur Général du Haut-Canada par Lettre de Crédit,

4000 0 0

Balance, £34354 8 9

Sur le deuxième Chef de la Référence savoir, la réclamation pour l'Intérêt sur les Billets de l'Armée, votre Comité a examiné avec soin les différens Actes de la Législature qui y ont Rapport, ainsi qu'une copie du Rapport d'un Comité du Conseil Exécutif sur le même sujet soumis à cette Chambre le treizième Février mil huit cent dix-neuf, par Message de Sa Grace le feu Duc de Richmond, alors Gouverneur-en-Chief, et il est d'opinion que l'intérêt pour lequel la Province s'étoit rendue responsable par l'Acte de la cinquante-deuxième George Trois, intitulé, "Acte pour faciliter la circulation des Billets de l'Armée," a cessé le septième Jour de Décembre mil huit cent quinze, une Proclamation étant émanée de l'Administrateur du Gouvernement, conformément aux dispositions de la cinquième clause du susdit Acte, rappelant lesdits Billets de l'Armée et terminant ce jour-là l'intérêt sur iceux.

Votre Comité est d'autant plus confirmé dans cette opinion que c'est l'interprétation donnée audit Acte par l'Inspecteur-Général des Comptes Publics, l'Intérêt sur lesdits Billets de l'Armée n'ayant été chargé contre le Revenu Provincial que jusqu'au période ci-dessus mentionné et comme étant finalement réglé, et communiqué par Message de Son Excellence le Gouverneur-en-chef d'alors. C'est pourquoi votre Comité est d'opinion que la demande de vingt cinq mille neuf cent dix-sept louis douze shillings et huit deniers Sterling, pour arrérages d'Intérêts n'est point fondée, et ne devoit pas être chargée contre le Revenu de cette Province.

Sur le troisième et dernier chef de référence, savoir, le Message relatif à une indemnité pour la Dépense Provinciale au delà des Appropriations depuis mil huit cent dix-neuf, votre Comité ne peut envisager cette demande de la part du Représentant de Sa Majesté, que comme une reconnaissance honorable de ce grand principe de la Constitution Britannique appliqué à cette Colonie par l'Acte du Parlement Britannique qui constitue le Gouvernement d'icelle, savoir: Que les Argens Publics "ne seront employés qu'en la manière ordonnée par la Loi."

Votre Comité ne rappellera point à la Chambre en cette occasion les malheureuses méintelligences qui ont empêché que ses Octrois à Sa Majesté pour les usages de la Province n'aient eu leur entier effet. Votre Comité trouve que les différens Items de Dépense Publique votés par la Chambre, et dont le paiement a été illégal, est de quarante sept mille huit cent quatre vingt-quatorze Louis deux Shillings et huit deniers.—Pour cette somme votre Comité est d'opinion qu'il devoit être introduit un Bill d'Indemnité en faveur de ceux qui ont conseillé ces payemens et du Receveur Général qui les a faits, et votre Comité suggère très-respectueusement qu'un vote semblable à celui de mil huit cent dix-neuf soit fait pour l'année mil huit cent vingt, et inclus dans le même Bill.

Votre Comité est néanmoins d'opinion qu'avant de procéder à voter aucune aide ou subside, il seroit expédient, pour mieux affirmer les Privilèges de la Chambre et les Droits du Sujet, eu égard aux procédés passés et présents, et afin qu'ils ne puissent en aucun tems à l'avenir servir de précédens, de déclarer,

1o. Que l'emploi d'aucune somme ou sommes d'Argent déjà prélevées ou qui pourront ci-après être prélevées sur les Sujets de Sa Majesté en cette Province, autrement que cet emploi n'est ou ne pourra être ordonné par la disposition expresse d'une Loi, est une infraction des Privilèges de cette Chambre et tend à renverser le Gouvernement de cette Province tel qu'établi par la Loi.

2o. Que cette Chambre considérera le Receveur Général de Sa Majesté en cette Province, et toutes et chaque autre personne ou personnes y concernées, personnellement responsables pour tous les Argens prélevés sur les Sujets de Sa Majesté en cette Provin-

Appendice
(L.)
11e. Janv.